



Mar 28, 2023

## Monthly March

As the snow melts, I am contemplating ecosystems: those diverse, rich, and cyclical environments that sustain life and provide homes. Of course, there are many natural, cherished ecosystems throughout Ottawa - from wetlands to rivers to forests and the animals and birds that call them home - that we are called to steward and protect.

This month, we called on you to stand up and decry the clear-cutting at Tewin. Hundreds of you rose to our call to sign petitions, and a thousand emails were sent. Thank you to everyone who spoke up. We feel called to continue with these rapid actions, where we respond quickly to environmental threats with collective people power. We will be canvassing in early April for monthly donors to help fund this essential rapid action work that is needed every day.

Our Ecology Ottawa ecosystem is in a phase of renewal. We were thrilled to welcome four new Board Members last week: Matthew House, Valerie Leloup, Dancia Susilo, and Jeffrey Ren have all been voted onto the Board and will be serving over the coming years alongside our other committed Board Members. We are honoured you will be dedicating your time and talents to our work. We also had the privilege to welcome a talented new team member, Pratigga Chowdhury, as our Communications and Events Organizer, so we can better engage with Ottawa residents and build more people power in our city. You can [read more about our new staff member and Board Members](#). Welcome, all!

It is with great emotion and gratitude that we thank Graham Saul and Liz Bernstein for their fifteen years of vision, dedication, and passion in co-founding and establishing Ecology Ottawa. As they transition from our Board of Directors, we thank them from the bottom of our hearts for their service and work growing this movement, and we wish them a wonderful adventure. Thank you, Graham and Liz!

And thank you *all* for being a part of our ecosystem - together we can make Ottawa more green, resilient, and inclusive.

In solidarity,

Alice Irene and the Ecology Ottawa team

# LEARNING

## **Responding to Mass Deforestation**

We were shocked to learn that 70 hectares of forested Tewin lands were recently cleared under cover of night and without a permit. Yet more shockingly, the City, after reviewing the situation, allowed it to continue. Ecology Ottawa responded by creating [a form letter](#) that Ottawans could send to elected officials and [a petition](#) to call for accountability, transparency, and the prevention of future destruction. We also co-organized a rally in Carlsbad Springs on March 12 to show solidarity with the community. Most recently, [we delegated](#) to the Environment and Climate Change Committee. The Committee is currently drafting formal direction to staff to further examine the issue and the Tree Protection Bylaw, which should have prevented this devastation.

## **Making our School Buses Healthier, for Us & the Planet**

We all know that school buses drive slowly and idle for long periods through residential areas every school day, releasing noxious diesel exhaust fumes impacting children, drivers and residents. It is time for Ontario to make the switch to electric buses as old diesel buses reach their end of life. Read our [report and more about our campaign here](#), and reach out to your elected representatives, to ask that they work together to accelerate this transition to a healthier future. Read more about the need for electric school buses in [this op-ed](#) by Brigitte Pellerin.

Write to your  
MPP today

## **Ottawa's Transportation Master Plan**

The City of Ottawa has released [updated Transportation Master Plan materials](#). This update will be finalized shortly before going to Council for approval in April. As members of the People's Official Plan Coalition, we invite you to join us for an interactive workshop on the Transportation Master Plan on Saturday, April 15 9am-2pm at the Jack Purcell Community Centre. More information to follow. If you would like to provide comments to the City, email [tmpupdate@ottawa.ca](mailto:tmpupdate@ottawa.ca).

**We are a part of Bird Friendly Ottawa!**

We are thrilled to be a part of the Bird Friendly Ottawa team, and we had a ball at last week's *Help Save Ottawa's Birds!* event at the Museum of Nature. Stay tuned for more details about Bird Friendly Ottawa, and how you can help protect our city's feathered friends.

### **Community Vigil for the Rideau Canal Skateway**

When the news broke that the Rideau Canal would not open for skating this year due to climate change, we co-hosted a vigil to provide a space for people to share ecological grief and connect with community. Check out coverage of the vigil in the [National Observer](#), [Ottawa Citizen](#), [CTV](#), [Radio Canada](#) and the [Sam Laprade Show](#).

### **Thin Ice, Brought to You By Enbridge**

This has been one of the warmest winters on record in the National Capital Region. Enbridge is Canada's largest "natural" or methane gas distribution company. Enbridge's expansion of its fossil fuel infrastructure during a climate emergency is literally melting the snow and ice that Winterlude depends on. Tell Winterlude sponsors and elected officials that they [need to drop Enbridge as a sponsor](#).

### **Council Watch**

Our Council Watch team continues its efforts to hold City Council accountable and inform the public of its going-ons. We now have two reports on our website, one on [a Transit Commission meeting](#) at which electric transit buses were approved and another on [climate in the 2023 budget](#), with more on the way. If you'd like to join this group of people that's keen about municipal affairs, please contact [William van Geest](#).

### **Ending Unnecessary Road-Widenings**

Ecology Ottawa [gave a delegation](#) to the City's Transportation Committee during their deliberations on the 2023 Budget to oppose road widenings. The main project we opposed was the Airport Parkway widening, which would merely increase the number of cars on the road and reduce use of the LRT. Fortunately, the Committee passed a motion to fund the active transportation aspects and defer the widening aspects until after the Transportation Master Plan update is completed and the LRT operational—a win for everyone!

### **Engaging the Francophone Community for Local Environmental Action**

We were pleased to participate on March 14 in the first meeting of the Table de Concertation Environnementale de Quartier convened by Sustainable Eastern Ontario with the Réseau francophone des organisations environnementales de la capitale nationale and other organizations participating in the Plan d'Actions de Collaboration pour la sensibilisation et l'engagement de la communauté francophone dans les débats environnementaux. We look forward to the next steps with this initiative!

# ENGAGEMENT OPPORTUNITIES

## **Wanted: Protectors Circle Monthly Donors**

Ecology Ottawa will hold its annual monthly giving canvass in early April. If you are able, we urge you to consider joining the Protectors Circle, our invaluable group of monthly supporters who provide reliable funding to sustain key programs, community outreach and advocacy efforts to push government for bolder environmental action. Like many not-for-profits dependent on donations, our giving base has been notably impacted by the pandemic and recent economic challenges. As a local environmentalist and current Ecology Ottawa supporter stated, impactful climate progress just won't happen without a broad, vocal citizens movement that won't go away. [Become a monthly supporter and bolster our grassroots efforts today!](#)

## **Lansdowne 2.0**

The City of Ottawa is launching public engagement efforts for Lansdowne 2.0, with the first opportunity being the Concept Plan [survey](#). For updates on the Lansdowne 2.0 project from the City, [sign up for their newsletter](#). We have noted the fundamental [importance of meaningful consultation](#) for significant projects such as this one, and need the new City Council and Mayor to demonstrate a commitment to public consultation.

## **Zoning By-law Review**

The City of Ottawa has released discussion papers [for the new Zoning By-law](#), addressing key issues relating to the implementation of the new Official Plan. The City is collecting feedback and input from members of the public for an "As We Heard It" report in Summer 2023; consultations will inform development of the first draft of the new Zoning By-law; your input can play a critical role in shaping the future of our city.

## **Better Homes Ottawa Loan Program helps homeowners make energy efficiency improvements**

Homeowners can get a low-interest loan of up to the lesser of \$125,000 or 10% of the current value of their home to cover the cost of home energy improvements. Measures eligible for financing through the program include basement, attic and exterior wall insulation, air sealing, window and door replacements, air and ground source heat pumps and water tanks, climate adaptation measures, solar photovoltaic systems and more! The [new Better Homes Ottawa website](#) also includes a great deal of

resources to support your journey in making your home more energy efficient and climate friendly.

## EVENTS

### **Tar Sands Songbook exploring the climate emergency through music and storytelling**

Tar Sands Songbook was created by New York-based musician, author and climate activist Tanya Kalmanovitch, who grew up in Fort McMurray. She combines video, storytelling, personal history, and live violin and fiddle music to investigate our unseen relationships to oil. A reception and audience talkback discussion will follow the performance. \$15/pwyc at the door (cash only).

Tuesday, March 28, 7-9:30pm at Carleton Dominion-Chalmers Centre, 355 Cooper Street

### **Fossil Fools Day Rally**

As part of a massive wave of actions across the country, [join the day of action](#) against RBC's investments in climate-destroying fossil fuels and the ongoing violation of Indigenous sovereignty.

Saturday, April 1, 2 pm at 99 Bank Street

### **Creating a Climate Resilient Ottawa**

In the last few years, Ottawa's temperature has increased, and we've experienced extreme heat, a derecho, tornadoes and flooding. Climate change is here, and we need to be prepared. The good news is that there are solutions we can all take to ensure Ottawa is ready for these ongoing changes. Hear from Joanna Eyquem, from the Intact Centre on Climate Adaptation and City staff about how we can prepare for the realities of climate change and how you can get involved in shaping the City's Climate Resiliency Strategy. [Register here](#).

Tuesday, April 4, 6:30 pm – 8 pm on Zoom

### **Cleaning the Capital**

Twice a year, thousands of residents help keep our community spaces clean and green through [Cleaning the Capital](#) and you can join them by [registering](#) for the spring 2023 campaign!

## **Eco Gala, Saturday, September 23, 2023**

Save the Date! Our much-loved Eco Gala returns in-person for the first time since 2019. More details to be announced.

Stay up to date with all of our [events here!](#)



Ottawa Community Action Fund and the City of Ottawa have launched a new website [Climate Action Ottawa](#) where individuals and businesses can find information on ways they can take meaningful climate action.

---

**P.S. Ecology Ottawa is powered by volunteers and donations. You can help sustain our programs and protect the local environment by making a donation today!** 🌱

---

## **Mars mensuel**

Alors que la neige fond, je contemple les écosystèmes : ces environnements divers, riches et cycliques qui soutiennent la vie et fournissent des habitats. Bien sûr, il existe de nombreux écosystèmes naturels et précieux à Ottawa - des zones humides aux rivières en passant par les forêts et les animaux et oiseaux qui en font leur foyer - que nous sommes appelés à gérer et à protéger.

Ce mois-ci, nous vous avons appelé à vous lever et à dénoncer la coupe à blanc à Tewin. Des centaines d'entre vous ont répondu à notre appel en signant des pétitions et un millier de courriels ont été envoyés. Merci à tous ceux qui se sont exprimés. Nous nous sentons appelés à poursuivre ces actions rapides, où nous répondons rapidement aux menaces environnementales grâce au pouvoir collectif du peuple. Au début du mois d'avril, nous solliciterons des donateurs mensuels pour nous aider à financer ce travail essentiel d'action rapide qui est nécessaire chaque jour.

Nous étions ravis d'accueillir quatre nouveaux membres du conseil d'administration la semaine dernière: Matthew House, Valerie Leloup, Dancia Susilo et Jeffrey Ren ont tous été élus au conseil d'administration et serviront au cours des prochaines années aux

côtés de nos autres membres. Nous sommes honorés que vous consaciez votre temps et vos talents à notre travail. Nous avons également eu le privilège d'accueillir une nouvelle membre talentueuse de notre équipe, Pratigga Chowdhury, en tant qu'organisatrice de communications et d'événements, afin que nous puissions mieux nous engager auprès des résidents d'Ottawa et renforcer le pouvoir des gens dans notre municipalité. [Vous pouvez en savoir plus sur notre nouvelle membre du personnel et sur les membres du conseil d'administration.](#) Bienvenue à tous !

C'est avec beaucoup d'émotion et de gratitude que nous remercions Graham Saul et Liz Bernstein pour les quinze années de vision, de dévouement et de passion qu'ils ont consacrées à la cofondation et à l'établissement d'Écologie Ottawa. Alors qu'ils quittent notre conseil d'administration, nous les remercions du fond du cœur pour leur service et leur travail en faveur de la croissance de ce mouvement, et nous leur souhaitons une merveilleuse aventure. Merci, Graham et Liz !

Et merci à vous tous de faire partie de notre écosystème - ensemble, nous pouvons rendre Ottawa plus verte, plus résiliente et plus inclusive.

En toute solidarité,

Alice Irene et l'équipe d'Écologie Ottawa



## NOUVELLES

### **Réagir à la déforestation massive**

Nous avons été bouleversés d'apprendre que 70 hectares de terres forestières ont récemment été dépouillés sous le couvert de la nuit et sans permis sur les terres de Tewin. Ce qui est encore plus bouleversant, c'est que la Ville, après avoir examiné la situation, a permis que cela se poursuive. Écologie Ottawa a réagi en créant [une lettre type](#) que les Ottaviens peuvent envoyer aux élus ainsi qu'[une pétition](#) pour faire appel à la responsabilité, à la transparence et à la prévention de futures destructions. Nous avons également co-organisé un rassemblement à Carlsbad Springs le 12 mars pour montrer notre solidarité avec la communauté. Plus récemment, nous avons fait [une intervention auprès de la Comité de l'environnement du changement climatique](#) lors de sa réunion du 21 mars. Le comité rédige actuellement une directive officielle à l'intention du personnel de la Ville pour qu'il examine plus en détail la question et le Règlement sur la protection des arbres, qui aurait dû empêcher cette dévastation.

### **Rendre nos autobus scolaires plus sains, pour nous et pour la planète**

Nous savons tous que les autobus scolaires roulent lentement et au ralenti pendant de longues périodes dans des zones résidentielles chaque jour d'école, libérant des gaz d'échappement diesel nocifs qui ont un impact sur les enfants, les conducteurs et les résidents. Il est temps que l'Ontario passe aux autobus électriques, alors que les vieux autobus diesel arrivent en fin de vie. Lisez [notre rapport et plus d'informations sur notre campagne ici](#), et contactez vos représentants élus pour leur demander de travailler ensemble pour accélérer cette transition vers un avenir plus sain. Pour en savoir plus sur la nécessité des bus scolaires électriques, lisez [cet article](#) de Brigitte Pellerin.

### **Plan directeur des transports de la Ville d'Ottawa**

La Ville d'Ottawa a publié une mise à jour des documents du [Plan directeur des transports](#). Cette mise à jour sera bientôt finalisée avant d'être soumise à l'approbation du Conseil municipal en avril. En tant que membres du Plan officiel populaire, nous vous invitons à vous joindre à nous pour un atelier interactif sur le Plan directeur des transports le samedi 15 avril de 9 h à 14 h au Centre communautaire Jack Purcell. Plus d'informations suivront. Si vous souhaitez faire part de vos commentaires à la Ville, envoyez un courriel à [tmpupdate@ottawa.ca](mailto:tmpupdate@ottawa.ca).

### **Nous faisons partie de la Ville d'Ottawa, amie des oiseaux !**

Nous sommes ravis de faire partie de l'équipe Ville d'Ottawa, amie des oiseaux et nous avons eu beaucoup de plaisir à participer à l'événement Aider à sauver les oiseaux d'Ottawa ! qui s'est déroulé la semaine dernière au Musée de la Nature. Restez à l'écoute pour obtenir plus de détails sur le projet Ville d'Ottawa, amie des oiseaux, et sur la façon dont vous pouvez aider à protéger les amis à plumes de notre municipalité.

### **Vigile communautaire pour la patinoire du canal Rideau**

Lorsqu'on a appris que le canal Rideau ne serait pas ouvert au patinage cette année en raison des changements climatiques, nous avons organisé une vigile pour permettre aux gens de partager leur chagrin écologique et d'établir des liens avec la communauté. Découvrez la couverture de la veillée dans le [National Observer](#), [l'Ottawa Citizen](#), [CTV Radio Canada](#) et [le Sam Laprade Show](#).

### **Une mince couche de glace, offerte par Enbridge**

Cet hiver a été l'un des plus chauds jamais enregistrés dans la région de la capitale nationale. Enbridge est la plus grande société de distribution de gaz naturel ou de méthane au Canada. L'expansion de l'infrastructure de combustibles fossiles d'Enbridge en période d'urgence climatique fait littéralement fondre la neige et la glace dont dépend le Bal de Neige. Dites aux commanditaires du Bal de Neige et aux représentants élus [qu'ils doivent laisser tomber Enbridge en tant que commanditaire](#).

## **Surveillance du Conseil**

Notre équipe de Surveillance du Conseil poursuit ses efforts pour exiger que le Conseil municipal d'Ottawa rende des comptes et pour informer le public de ses activités. Nous avons maintenant deux rapports sur notre site web, l'un sur [une réunion de la Commission des transports](#) au cours de laquelle des autobus électriques ont été approuvés et l'autre sur [le climat dans le budget 2023](#), et d'autres sont en cours. Si vous souhaitez rejoindre ce groupe de personnes passionnées par les affaires municipales, veuillez contacter [William van Geest](#).

## **Mettre un terme aux élargissements inutiles des routes**

Écologie Ottawa a donné [une intervention au Comité des transports](#) de la Ville lors de leurs délibérations sur le budget 2023 pour s'opposer aux élargissements de routes. Le principal projet auquel nous nous sommes opposés était l'élargissement de la Promenade de l'Aéroport, qui ne ferait qu'augmenter le nombre de voitures sur la route et réduire l'utilisation du train léger. Heureusement, le Comité a adopté une motion visant à financer les aspects liés au transport actif et à reporter les aspects liés à l'élargissement jusqu'à ce que la mise à jour du plan directeur des transports soit terminée et que le train léger soit opérationnel - une victoire pour tout le monde!

## **Engager la communauté francophone dans une action environnementale locale**

Nous avons eu le plaisir de participer le 14 mars à la première réunion de la Table de Concertation Environnementale de Quartier convoquée par Sustainable Eastern Ontario avec le Réseau francophone des organisations environnementales de la capitale nationale et d'autres organisations participant au Plan d'Actions de Collaboration pour la sensibilisation et l'engagement de la communauté francophone dans les débats environnementaux. Nous attendons avec impatience les prochaines étapes de cette initiative !



## **Recherché : Donateurs mensuels du Cercle des protecteurs**

Écologie Ottawa entamera sa collecte annuelle de dons mensuels au début du mois d'avril. Si vous le pouvez, nous vous invitons à envisager de vous joindre au Cercle des protecteurs, notre groupe inestimable de donateurs mensuels qui fournissent un

financement fiable pour soutenir les programmes clés, la sensibilisation communautaire et les efforts de défense des intérêts afin de pousser le gouvernement à prendre des mesures plus audacieuses en matière d'environnement. Comme beaucoup d'organisations à but non lucratif qui dépendent des dons, notre base de donateurs a été particulièrement touchée par la pandémie et les récents défis économiques. Comme l'a déclaré un environnementaliste local et un donateur actuel d'Écologie Ottawa, il n'y aura pas de progrès significatifs en matière de climat sans un vaste mouvement citoyen qui se fait entendre et qui n'est pas prêt de lâcher prise.  
[Devenez un donateur mensuel et soutenez nos efforts communautaires dès aujourd'hui!](#)

## **Lansdowne 2.0**

La Ville d'Ottawa lance des initiatives de participation publique pour le projet Lansdowne 2.0, la première occasion étant le sondage sur le plan conceptuel. Pour obtenir des mises à jour sur le projet Lansdowne 2.0 de la part de la Ville, inscrivez-vous à son bulletin d'information. Nous avons souligné l'importance fondamentale d'une consultation significative pour des projets importants comme celui-ci, et nous avons besoin que le nouveau conseil municipal et le nouveau maire fassent preuve d'un engagement à l'égard de la consultation publique.

## **Révision du Règlement de zonage**

La Ville d'Ottawa a publié des documents de travail sur le nouveau Règlement de zonage, qui abordent des questions clés liées à la mise en œuvre du nouveau plan officiel. La Ville recueille les commentaires et les suggestions des membres du public en vue d'un rapport " Tel que nous l'avons entendu " à l'été 2023 ; les consultations éclaireront l'élaboration de la première ébauche du nouveau Règlement de zonage ; vos commentaires peuvent jouer un rôle essentiel dans le façonnement de l'avenir de notre municipalité.

## **Le programme de prêts Maisons durables Ottawa aide les foyers à améliorer leur efficacité énergétique.**

Les propriétaires peuvent obtenir un prêt à faible taux d'intérêt pouvant aller jusqu'à 125 000 \$ ou 10 % de la valeur actuelle de leur domicile, selon le montant le moins élevé, pour couvrir le coût des améliorations énergétiques de leur domicile. Les propriétaires peuvent obtenir un prêt à faible taux d'intérêt pouvant aller jusqu'à 125 000 \$ ou 10 % de la valeur actuelle de leur foyer, selon le montant le moins élevé, pour couvrir le coût des améliorations énergétiques de leur domicile. Les mesures admissibles au financement dans le cadre du programme comprennent l'isolation du sous-sol, du grenier et des murs extérieurs, l'étanchéité à l'air, le remplacement des fenêtres et des portes, les thermopompes et les réservoirs d'eau géothermiques, les mesures d'adaptation au climat, les systèmes solaires photovoltaïques et bien plus encore ! Le nouveau site Web de Maisons durables Ottawa comprend également un

grand nombre de partisans pour vous aider à rendre votre domicile plus efficace sur le plan énergétique et plus respectueux du climat. Les personnes intéressées peuvent poser leurs questions par courrier électronique.

## ÉVÉNEMENTS

### **Tar Sands Songbook, une exploration de l'urgence climatique à travers la musique et les contes**

[Tar Sands Songbook](#) a été créé par Tanya Kalmanovitch, musicienne, auteure et activiste climatique basée à New York, qui a grandi à Fort McMurray. Elle combine la vidéo, la narration, l'histoire personnelle et la musique de violon et de violoneux en direct pour enquêter sur nos relations invisibles avec le pétrole. Une réception et une discussion avec le public suivront la représentation. 15 \$/cqvp à la porte (en espèces uniquement).

Mardi 28 mars, de 19 h à 21 h 30, au Centre Dominion-Chalmers de Carleton, 355, rue Cooper.

### **Rassemblement pour la "Journée des imbéciles fossiles" (Fossil Fools Day)**

Dans le cadre d'une vague massive d'actions à travers le pays, [joignez-vous à la journée d'action contre les investissements de RBC](#) dans les combustibles fossiles destructeurs du climat et la violation continue de la souveraineté autochtone.

Samedi 1er avril, 14 heures, 99 rue Bank

### **Créer une ville d'Ottawa résiliente face aux changements climatique**

Au cours des dernières années, la température d'Ottawa a augmenté et nous avons connu des chaleurs extrêmes, un derecho, des tornades et des inondations. Les changements climatiques sont là et nous devons nous y préparer. La bonne nouvelle, c'est qu'il existe des solutions que nous pouvons tous adopter pour nous assurer qu'Ottawa est prête à faire face à ces changements continus. Joanna Eyquem, du Centre Intact d'adaptation au climat, et des employés de la Ville vous expliqueront comment nous pouvons nous préparer aux réalités des changements climatiques et comment vous pouvez participer à l'élaboration de la Stratégie de résilience climatique de la Ville. [Inscrivez-vous ici.](#)

Mardi 4 avril, de 18 h 30 à 20 h sur Zoom

### **Grand ménage de la capitale**

Deux fois par année, des milliers de résidents aident à garder nos espaces communautaires propres et verts grâce au Grand ménage de la capitale et vous pouvez vous joindre à eux en vous inscrivant à la campagne du printemps 2023 !

### **Gala écologique, le samedi 23 septembre 2023**

Réservez la date ! Notre très apprécié Eco Gala revient en personne pour la première fois depuis 2019. Plus de détails à venir.

Restez au courant de tous nos événements ici!

---

**P.S. Écologie Ottawa est alimenté par des bénévoles et des dons. Vous pouvez aider à soutenir nos programmes et à protéger l'environnement local en faisant un don aujourd'hui ! 🌱**

---

Écologie Ottawa reconnaît que ses efforts pour protéger l'environnement se déroulent sur les territoires traditionnels non cédés et non soumis du peuple algonquin Anishinaabe. En tant qu'organisation et en tant qu'individus dédiés à l'environnement et à la justice, nous sommes profondément reconnaissants envers les peuples autochtones pour leur gestion continue de ces terres depuis des temps immémoriaux. Nous reconnaissons que nous sommes engagés dans un processus de vérité et de réconciliation. Nous nous engageons à écouter, à apprendre et à travailler pour décoloniser nos efforts en vue de créer des environnements sains et durables pour tous les peuples.

---

---

Ecology Ottawa acknowledges that our efforts to protect the environment take place on the traditional unceded, unsurrendered territory of the Algonquin Anishinaabe people. As an organization and as individuals dedicated to environment and justice, we are deeply grateful to Indigenous peoples for their ongoing stewardship of these lands since time immemorial. We recognize that we are on a journey of Truth and Reconciliation. We are committed to listening, learning and working to decolonize our efforts towards healthy and sustainable environments for all people.

Ecology Ottawa

123 Slater St, Floor 6, Ottawa, ON K1P 5H2, Canada

This email was sent to [yilinzeng03@gmail.com](mailto:yilinzeng03@gmail.com).

You are receiving this email because you have opted in to communications from Ecology Ottawa.

To stop receiving emails, [click here](#).